

The Republic of Austria ratified the Convention relating to the Status of Refugees on 1 November 1954 subject to reservations to Article 17, paragraphs 1 and 2, Article 22, paragraph 1, Article 23, and Article 25, paragraphs 2 and 3.

Following a review of the reservations made upon ratification, the Republic of Austria has decided, in accordance with paragraph 2 of Article 42 of the Convention, to withdraw its reservations to Article 17, paragraph 2, Article 22, paragraph 1, and Article 23.

Furthermore, the Republic of Austria partially withdraws its reservation to Article 25, paragraphs 2 and 3 so that the Austrian reservation now reads:

“The Convention is ratified subject to the reservation that the Republic of Austria regards the provisions of Article 17, paragraph 1 not as a legally binding obligation, but merely as a recommendation, and that Article 25, paragraphs 2 and 3 shall not oblige Austrian authorities to deliver or cause to be delivered under their supervision documents or certifications in place of the authorities of a foreign country if the documentary records necessary for the delivery of such documents or certifications do not exist in Austria.”

(Übersetzung)

Die Republik Österreich hat die Konvention über die Rechtsstellung der Flüchtling am 1. November 1954 mit Vorbehalten zu Art. 17 Z 1 und 2, Art. 22 Z 1, Art. 23 und Art. 25 Z 2 und 3 ratifiziert.

Nach einer Überprüfung der anlässlich der Ratifikation angebrachten Vorbehalte hat die Republik Österreich entschieden, gemäß Art. 42 Z 2 der Konvention ihre Vorbehalte zu Art. 17 Z 2, Art. 22 Z 1 und Art. 23 zurückzuziehen.

Weiters zieht die Republik Österreich ihren Vorbehalt zu Art. 25 Z 2 und 3 teilweise zurück, sodass der österreichische Vorbehalt nun wie folgt lautet:

„Die Ratifikation erfolgt unter dem Vorbehalt, dass die Republik Österreich die in Art. 17 Z 1 enthaltenen Bestimmungen für sich nicht als bindende Verpflichtung, sondern nur als Empfehlung anerkennt, und dass Art. 25 Z 2 und 3 österreichische Behörden nicht dazu verpflichtet, Dokumente oder Bescheinigungen anstelle der Behörden ausländischer Staaten auszustellen oder unter ihrer Aufsicht ausstellen zu lassen, wenn die notwendigen Aufzeichnungen für die Ausstellung solcher Dokumente oder Bescheinigungen nicht in Österreich vorhanden sind.“